Second Lecture
Before the 18th Century
· People’s lives before the 18th century were largely rural or primitive.
·  No machines. 
·  No factories. 
· No schools.   
·  Just the church and the farm. 
· NO CHANGE AT ALL. 
· As one critic said, nothing came, nothing went, nothing happened. Stagnant. 
· كانت حياة الناس قبل القرن 18 إلى حد كبير ريفية أو بدائية.
· لا يوجد  آلات .
· لا يوجد مصانع.
· لا يوجد  مدارس.
· فقط الكنيسة والمزرعة.
· لايوجد تغيير على الاطلاق .
· وكما قال احد النقاد، لا شيء اتاء، لا شيء ذهب، لم يحدث أي شيء. الراكدة.
Stagnation
Stagnant
No changes at all on any level
Education 
Health (superstition)
Religion 
· راكد
· لا يوجد تغييرات على الإطلاق على أي مستوى
· تعليم
· الصحة (الخرافة)
· دين




Pope’s Idea about the Time before the 18th Century
Pope says:
Happy the man whose wish and care,
 A few paternal acres bound, 
Content to breathe his native air
 In his own ground. 
البابا يقول:
 الرجل السعيد  الذي يتمنى و يرغب،
  حدود فدان الأب القليلة،
راضي , قانع ,  للتنفس هواء وطنه
  في أرضة .
The Religious Scene المشهد الديني   
· In terms of religion, the dark ages in Europe in general saw the death of reason and the spread of darkness and superstition.
· There was no creativity as people were told everything they needed to know by the Church.
· The Church did not want people to think, simply because it needed them to remain devoted to it. 

· من حيث الدين، العصور المظلمة في أوروبا بشكل عام رأت وفاة العقل وانتشار الظلام والخرافات.
· لم يكن هناك إبداع وكل ما في حاجةالناس  إلى معرفتة يُقال لهم من قبل الكنيسة.
· لم تكن الكنيسة تريد الناس  يفكرو ، لأنه ببساطة الكنيسة تريدهم ان يبقو مخلصين لها .
Question
· Why did the Church not want people to think? 
· لماذا الكنيسة لا تريد من الناس ان يفكرو؟
 
· In the 18th century, (the Church- the government-the University) told people what to do and how to think.
· في القرن الثامن عشر ( الكنيسة – الحكومة- الجامعة ) اخبرت الناس ماذا يفعلوا وكيف يفكرو .  

The Religious Scene             المشهد الديني
· It made it easy for everyone to get rid of their sins by buying indulgences and having their sins forgiven.
· People therefore closed their minds and hearts and trusted so much in the authority of the Church.

· جعل من السهل على الجميع التخلص من خطاياهم عن طريق شراء صكوك الغفران وجعل خطاياهم تغفر.
· ولذلك أغلق الناس عقولهم وقلوبهم وأعربو عن ثقتهم المفرطة في سلطة الكنيسة.
· It interfered even in the way they looked at life itself.
· For example, the Church told them that the earth is the centre of the universe and that the sun revolves around the earth.
· For a long time, people believed this to be a scientifically proven fact. They never questioned its truthfulness.
· If the earth was the centre of the universe, the church was at the centre of the earth, and then the church is simply the centre of the whole universe and it was logical to believe everything it advised.
· تدخلت حتى في طريقة نظرتهم إلى الحياة نفسها.
· على سبيل المثال، الكنيسة قالت لهم أن الأرض هي مركز الكون، وأن الشمس تدور حول الأرض.
· لفترة طويلة، يعتقد الناس أن هذا حقيقة مثبتة علميا. انهم لم يشككو ابداً في تصديقها  .
· إذا كانت الأرض هي مركز الكون، وكانت الكنيسة في مركز الأرض، ومن ثم و ببساطة الكنيسة هي مركز الكون كله، وكان من المنطقي أن نعتقد بكل ما قيل .
Question
· According to the Church in the 18th century, (the earth- the sun- the moon) was the centre of the universe                         
· According to the Church in the 18th century, (England- the sun- the Church) was the centre of the earth
· وفقا للكنيسة في القرن 18 ، (الأرض، الشمس، القمر) كان هو مركز الكون.
· وفقا للكنيسة في القرن 18، (إنجلترا، والشمس ,الكنيسة) كان هو مركز الأرض.
Stop and Think
 (Things you will always remember!)
· All the previous factors summed up in FAIR can be understood to have led to the appearance of Individualism  
· To be explained later. 
· In all fields of life, individual persons felt important and confident.
· They needed to achieve themselves by reading, travelling, exploring, and having lots of adventure.
· جميع العوامل السابقة تتلخص في الثورة الفرنسية ,الامريكية , الصناعية, الدينيه  ( FAIR ) يمكن ان تُفهم على انها  أدت إلى ظهور:  الفردية
· ( سيتم توضيحه لاحقا.)
· في جميع مجالات الحياة، شعر الفرد ,الأشخاص بالأهمية  والثقة.
· هم بحاجة  لتحقيق ذاتهم من خلال القراءة، والسفر، والأستكشاف، و الكثير من المغامرة.
Question
All revolutions in the 18th century led to the increased importance of 
(Parties-     wars-     individuals)
أدى كل الثورات في القرن 18 إلى زيادة  أهمية
(الأحزاب، الحروب، ألأفراد).
England Before and After the Industrial Revolution
انجلترا بعد وقبل الثورة الصناعيه 
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The Industrial Revolution            الثورة الصناعية 
· The most far-reaching, influential transformation of human culture since the advent of agriculture eight or ten thousand years ago was the industrial revolution of eighteenth century Europe. 
· The consequences of this revolution would change irrevocably human labor, consumption, family structure, social structure, and even the very soul and thoughts of the individual. 
· الاكثر على المدى البعيد، تأثير التحول في الثقافة الإنسانية منذ ظهور الزراعة ثمانية أو عشرة آلاف سنة مضت، كانت الثورة الصناعية في القرن الثامن عشر من أوروبا.
· فإن عواقب هذه الثورة تغيير العمل البشري لا رجعة فيه، والاستهلاك , بناء الأسرة، والبنية الاجتماعية، وحتى روح  وافكار الفرد.
· The industrial also changed the lives of people in the 18th century. 
· England was a purely rural and agricultural society in the middle ages.
· People lived and worked at farms in what is called the age of feudalism. 
· Their entire life was limited to farming the fields and serving the landlords. There were no other ambitions, no further interests.
· الصناعة أيضا غييرت حياة الناس في القرن 18 
· كانت بريطانيا زراعية بحتة و مجتمع ريفي في العصور الوسطى.
· عاش الناس وعملوا في المزارع في ما يسمى زمن الإقطاع.
· كانت حياتهم كلها محدودة لزراعة الحقول وخدمة الملاك. لم يكن هناك طموحات أخرى، لا يوجد اهتمامات و مصالح  أخرى.
Before The Industrial Revolution   قبل الثورة الصناعية 
· No transportation
· No communication
· No hospitals
· No machines
· No universities or large-scale production
· لا يوجد مواصلات 
· لا يوجد اتصالات
· لا يوجد  مستشفيات
· لا يوجد آلات و اجهزة 
· لا يوجد جامعات أو إنتاج على نطاق واسع
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اخوكم : ارتقاء الهمة 
اتمنى للجميع التوفيق و النجاح 
جامعة الملك فيصل / ملتقى طلاب التعليم عن بعد
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